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Biolandbouw  -  Nieuwe ‘5 maal 5’-strategie

Het nieuwe bio-rapport is gepubliceerd. Daaruit blijkt dat het aantal biolandbouwers in 
Vlaanderen steeg in 2021 met 5 procent naar 621. Het bio-areaal nam toe met 8 procent 
en bedraagt nu meer dan 9823 ha. Ook de consumptie van bioproducten steeg verder tot 
bijna 400 miljoen euro. De groei is goed nieuws, maar meteen ook de aanleiding om 
realiteitszin te tonen. Dat heeft het Europees Parlement recentelijk nog gedaan door komaf 
te maken met de vooropgestelde ambitie om te komen tot 25% biolandbouwareaal op 
Europees niveau. Voor een regio als Vlaanderen is dat vooralsnog niet haalbaar en 
economisch dreigt het de bioboeren geen goed te doen in de prijsvorming van hun 
producten en rendabiliteit van hun bedrijven indien er onvoldoende vraag is naar 
bioproducten.

Vlaanderen beschikt al langer over strategische plannen voor biolandbouw. Dat plan is aan 
opvolging toe, dus wordt er hardop nagedacht over een bijgestuurde strategie. Tijdens de 
voorstelling van het biorapport hebben de landbouworganisaties ABS, BioForum en 
Boerenbond hun gezamenlijke visie op het volgende strategisch plan bio gepresenteerd. 
Dit past in de Vlaamse ambitie om bij te dragen aan de Europese Farm-to-Forkstrategie 
en het EU bio-actieplan.

Dat actieplan spreekt niet langer over de doelstelling van 25 procent bio tegen 2030, maar 
focust nu op een gestage groei van de bioconsumptie via een meer pragmatische ‘5 maal 
5’-strategie met volgende vijf concrete doestellingen:

1) 5 procent of 30.000 ha bio areaal,

2) 5 procent omzetwaarde in de gezamenlijke dierlijke producties,

3) 5 procent biobedrijven tegen eind 2027,

4) 5 procent volume van de bioconsumptie,

5) 5 procent bio-aandeel in de overheidscatering tegen eind 2027.

1. Hoe beoordeelt de minister de nieuwe ‘5 maal 5’-biostrategie die door de 
landbouworganisaties werd voorgesteld op zijn praktische en economische 
haalbaarheid?

2. Welke flankerende maatregelen wil de minister nemen om deze strategie uit te rollen 
in een nieuwe strategisch plan bio?

3. Hoeveel en welke financiële middelen zullen voor de uitrol worden gereserveerd?



4. Welke procedure en timing zullen worden gerespecteerd om te komen tot een nieuw 
strategisch plan bio?

5. Zal er bij de nieuwe bio-strategie ook rekening worden gehouden met extra kansen 
voor vrouwelijke ondernemers?
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1. Inhoudelijk is het een mooi gebalanceerd voorstel. Er wordt niet alleen op 
landbouwareaal gefocust, maar ook op de vraag naar bio. Daarbij worden verschillende 
aspecten van de vraag belicht, thuisverbruik en overheidscatering. Ik wil dat we 
meerwaarde creëren voor onze Vlaamse land- en tuinbouwers door de bio-ambitie. 
Daarom is het uitermate belangrijk dat de groei van de biolandbouw gepaard gaat met 
een groei in de vraag naar lokale bio. Daarnaast bevat het voorstel een balans in zowel 
plantaardige als in dierlijke productie. Via de indicator van aantal bedrijven wordt ook 
rekening gehouden met onze sterkte in Vlaanderen. We hebben namelijk veel 
biobedrijven die in de vorm van zelfplukboerderijen of andere CSA-vormen werken. Zij 
spelen een belangrijke rol in de beeldvorming van de consumenten over de landbouw 
en zullen de groei van de biovraag vooruit helpen. In een pure areaalambitie zou dit 
stuk niet belicht worden. De haalbaarheid van de ambitie zal grotendeels bepaald 
worden door de verhoogde inspanning van alle stakeholders.

2. De sector heeft bij zijn ambitieniveau ook al suggesties voor flankerend beleid. Die 
lopen gelijkaardig met wat uit de consultatieronde voor het nieuw strategisch plan 
kwam. Ik denk daarbij aan acties om de vraag naar bio te verhogen, kennisopbouw, 
advisering, onderzoek, vorming, ketenwerking, … We bekijken dit verder samen met 
hen om te komen tot een gebalanceerd strategisch plan.

3. Het is momenteel te vroeg om hierop te antwoorden (zie timing vraag 4). Dit zal 
gecommuniceerd worden bij de lancering van het nieuwe strategisch plan bio.

4. We zitten nog steeds op schema voor de vooropgestelde timing voor het nieuw 
strategisch plan bio. Momenteel wordt de laatste hand gelegd aan de evaluatie van het 
huidige strategisch plan biologische landbouw 2018-2022. Vanuit diverse workshops 
met de stakeholders wordt ook output naar het nieuw plan ingebracht die we zullen 
verwerken. Gedurende het gehele proces is er terugkoppeling voorzien met de 
stakeholders. De lancering zelf zal voor begin volgend jaar zijn.

5. Al de uitgewerkte maatregelen zullen evenwaardig toegankelijk zijn voor alle genders.


